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9 листопада 2017 року в Сумському націо-
нальному аграрному університеті відбувся
Міжнародний форум «IT People Sumy 2017».
Його учасниками стали науковці Сумського
національного аграрного університету та
Сумського державного університету, представ-
ники компаній «Smart Farming», «Diamond FMS»,
«Юніформ агрі», ТОв «Прогресивні ферми»,
Міжнародної Торгової Палати, Інституту схід-
ноєвропейських досліджень (м. варшава), ГС
«Хай-тек офіс Україна», робочої групи з напи-
сання документу «Цифрова адженда України»,
агентства розвитку підприємництва в естонії,
науковці люблін сь кого аграрного університету
– професор факультету зоотехнії та біології
Гжегош Борсук та професор
факультету ветеринарної
медицини Рішард Бобовець.

Розпочався форум
панельною дискусією
«SmartAgriBusiness». відкри -
ваючи її, ректор СнаУ
володимир ладика підкреслив, наскільки у
сучасному світі є важливою сфера IT.
«Університет сьогодні стає майданчиком для
розповсюдження передового досвіду штучного
інтелекту, перш за все мова йде про так званий
Smart Farming – це розумні ферми, де за допо-
могою комп’ютерних технологій робиться
детальний аналіз ґрунту, прогнози продуктив-
ності, економічний аналіз впровадження тих чи
інших інновацій. Сьогодні на форумі виступати-
муть і представлятимуть свої комп’ютерні роз-
робки кращі українські фахівці, серед яких є
також і випускники Сумського наУ. Основні
теми, що сьогодні розглядаються, це точне
землеробство, Smart Farming у молочному ско-
тарстві, комп’ютерні технології, пов’язані з
мобільними придатками до комп’ютерних
систем. Інформація про те, що відтепер
Україна переходить на стандарти Євросоюзу
маркування сільськогосподарської продукції, є
свідченням світового визнання України, і наша
продукція повинна мати найвищу якість та бути
абсолютно безпечною. Якраз це й забезпечать
інформаційні технології», – зазначив

володимир Іванович.
Поділяє думку ректора СнаУ і віце-прези-

дент ICC Ukraine, керівник регіонального пред-
ставництва Міжнародної Торгової Палати  в
Сумській області володимир Демура:
«Міжнародна Торгова Палата проводить такий
форум на різних майданчиках вже втретє, його
учасниками є не тільки українські фахівці й нау-
ковці, а також і естонці, й поляки. Це лідери
ринку, які сьогодні задають тон розвитку циф-
рової економіки світу. взагалі за цифровими
технологіями – майбутнє. на Сумщині наразі
працюють в ІТ-сфері 30 компаній, середня
заробітна плата в яких на сьогодні становить
близько 1300 доларів, і чим більше у нас буде

таких компаній, тим краще, адже ці 3000 пра-
цівників з такою зарплатою щомісячно витра-
чають свої кошти, тим самим
інвестуючи в економіку області
майже 3 млн. доларів! Цікава
тема цього форуму – Smart City,
тобто розвиток цифровізації
будь-якого міста чи іншого насе-
леного пункту. Сьогодні деякі
керівники дарують велосипеди
представникам соціальних
служб, але я переконаний, що
дарувати треба не велосипеди, а
смартфони й інші гаджети. Без
цифрових технологій у сучасно-
му світі вже не обійтися».

Перший блок дискусій  від-
крився доповіддю керуючого
директора «Diamond FMS»
анастасії Ружиної про резерви
підвищення ефективності компа-
нії в системі координат вІ. вІ
(Business Intelligence) – це мето-
ди й інструменти для переведен-

ня необробленої
інформації в усвідом-
лену, зручну форму.
Ці дані потім викори-
стовуються для біз-
нес-аналізу.

Про використання
безпілотних літальних
апаратів у сільському
господарстві доповів
консультант компанії
«Smart Farming»
вадим Остапенко.
Особливо цікавою
для фахівців ветери-
нарної медицини
стала доповідь
«Практичні аспекти
використання програ-
ми «Юніформ-агрі» в
роботі лікаря ветери-
нарної медицини»
заступника директора «Юніформ агрі» в Україні
Павла Паламарчука. Своїм баченням щодо

питання автоматизації годівлі у тваринництві
поділився директор ТОв «Прогресивні ферми»
Олександр Овчаренко.

Цікавими були також доповіді нау-
ковців СнаУ – аспіранта кафедри спеці-
альної зоотехнії Дмитра Калініченка на
тему «Удосконалення існуючих програм
управління стадом у молочному ско-
тарстві» та «Створення сучасного інфор-
маційного середовища навчання студен-
тів аграрних університетів» завідувача
кафедри інформатики та кібернетики
Світлани агаджанової.

Після короткої перерви засідання
продовжилося панельною дискусією
«Digital City – Digital Ukraine», розпочи-
наючи яку, учасників привітали міський
голова м. Суми Олександр лисенко та
координатор з питань України «Інституту
Східно євро пейських досліджень» (м.
варшава) Яцек Ключковський.

Початок. 
Продовження на стор. 2.

У СНАУ говорили про IT-технології
наука

Олена МОвчан

9-11 листопада в Сумах відбулися Дні
польської культури, і саме в цей період до
Сумського національного аграрного універ-
ситету завітала польська делегація з
люблінського університету природничих
наук. До складу цієї делегації увійшли про-
фесор факультету біології, тваринництва та
біохімії Гжегош Борсук та професор факуль-
тету ветеринарної медицини Рішард Бобовець. Програма їх перебування у Сумах стала

насиченою та змістовною: вже у пер-
ший день перебування у СнаУ польські
колеги провели низку зустрічей – з рек-
тором СнаУ володимиром ладикою,
проректором з науково-педагогічної та
навчальної роботи валерієм
Жмайловим, де обговорили багато важ-
ливих питань стосовно співпраці між
нашими навчальними закладами; побу-
вали з візитом на факультеті ветери-
нарної медицини, де поспілкувалися з
деканом та провідними викладачами. а
ввечері цього дня гості відвідали кон-
церт польської музики, що проводився
в обласній філармонії в рамках Днів
польської культури у Сумах.

У наступні дні візиту гості відвідали

Сумське державне під-
приємство «Сумська
біологічна фабрика»,
Центр ветеринарної
медицини «Хелс», при
якому відкрита філія
факультету ветеринар-
ної медицини СнаУ, а

також інженерно-технологічний факультет
та факультет економіки і менеджменту.

У завершальний день візиту сторони
зустрілися, щоб обговорили його результа-
ти та напрямки подальшої співпраці між
нашими навчальними закладами. Як зазна-
чають обидві сторони, перебування пол-
ьської делегації у СнаУ стало справді
результативним: була проведена робота з
координації навчальних програм та обговорен-
ня питань отримання подвійних дипломів.
Обговорили також і питання участі у міжнарод-
них проектах.

на думку ректора СнаУ володимира
ладики, візит професорів люблінського універ-
ситету природничих наук буде хорошим
поштовхом до співпраці в напрямку ветеринар-
ної медицини та зоотехнії.

ну, а першими практичними результатами
стали напрацювання у таких напрямках, як
спільні публікації в науковому журналі в любліні
та Сумах; обмін науковцями з напрямку
«ветеринарна медицина»; залучення до рецен-
зування українських дисертаційних робіт нау-
ковців з природничого університету в любліні;
проведення спільних наукових досліджень з
використанням лабораторних тварин в Сумах
та invitro в любліні�

Польський напрям для сумських науковців
партнерство

Олена МОвчан

Візит професорів Люблінського університету
природничих наук буде хорошим поштовхом
до співпраці в напрямку ветеринарної 
медицини та зоотехнії

Університет сьогодні стає майданчиком
для розповсюдження 

передового досвіду штучного інтелекту
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Круглий стіл для аграріїв
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Га зе ту наб ра но і звер ста но 
в інформаційно-профорієнтаційному
медіацен трі СнаУ 

Ти раж – 1000 при мір ни ків.

15 листопада 2017 року, напередодні Дня
працівників сільського господарства, в
Сумському національному аграрному універси-
теті відбулося засідання круглого столу на
тему: «Розвиток аграрного бізнесу – запорука
успіху Сумщини».

Його учасниками стали голова Сумської
обласної державної адміністрації Микола
Клочко, заступник голови Сумської обласної
ради Тетяна Головко, заступник голови
Сумської обласної державної адміністрації
Микола Подопригора, тимчасово виконуючий
обов’язки директора Департаменту агропроми-
слового розвитку Сумської обласної державної
адміністрації Петро Турчин, ректор Сумського
національного аграрного університету
володимир ладика, голова ради асоціації
«Спілка аграрних підприємств Сумської обла-
сті» Олексій Картавий, представники наукових
установ та аграрного бізнесу Сумщини.

Перед початком засідання круглого столу
професором вікторією Медвідь та
доцентом владиславом Зубком були
проведені презентації магістерських
курсів «Регіональний менеджмент» та
«Точне землеробство». 

високо оцінив роботу аграріїв
Сумщини голова Сумської обласної
державної адміністрації Микола
Клочко: «У переддень свята хочу привітати
аграріїв та відзначити їх великий внесок у про-
довольчу безпеку регіону й держави в цілому.
Сьогоднішній захід вважаю дуже корисним,
адже ми говоримо зараз не тільки про вирощу-
вання сільськогосподарської продукції, а й про
її переробку та пошук і налагодження нових
ринків збуту. на захід ми запросили фахівців,
які займаються експортом сільськогосподарсь-
кої продукції до найбільших ринків світу – Індії
та Китаю, для нас буде надзвичайно корисним
перейняти такий досвід, і це буде продовжен-
ням послідовної політики Сумської обласної
державної адміністрації в питаннях пошуку рин-
ків збуту для виробників Сумщини. в економіку
області вкладається дуже багато інвестицій, за
10 місяців вже маємо 1,3 млрд. грн. Майже 50

млн. грн. вклали сільгоспвиробники у соціальну
сферу тих територій, на яких працюють.
Сумщина посідала й посідає перші місця, і це
заслуга наших аграріїв».

Говорячи про співпрацю університету з
агробізнесом, ректор СнаУ володимир ладика
наголосив на тому, що університет відкритий
для співробітництва не тільки з агрохолдинга-
ми, а й з місцевими аграрними компаніями,
причому така співпраця стає взаємовигідною
для обох сторін, адже бізнес в результаті отри-
мує саме такого працівника, якого потребує, а
університет має змогу готувати студентів на
сучасній матеріально-технічній базі, яка є в
наявності на провідних підприємствах.

Ключовим питанням засідання круглого
столу стала співпраця з Індією та Китаєм. Ці
країни стають пріоритетними партнерами
України у питаннях зовнішньоекономічної тор-
говельної діяльності, і цьому сприяють такі
фактори, як найбільша чисельність населення

порівняно з іншими країнами, яка спричиняє
великий попит на сільськогосподарську про-
дукцію та продовольство. Індія та Китай
зацікавлені у придбанні українського зерна,
олійного насіння та продуктів їх переробки.
Доповідачами з цих питань стали радник голо-
ви львівської обласної державної адміністрації
з міжнародного співробітництва Юрій Котик та
заступник виконавчого директора Китайської
торгової асоціації василь Швець. Китайська
торгова асоціація може сприяти сумським
виробникам в укладанні угод на постачання
сільськогосподарської продукції до зазначених
країн, - запевнив учасників засідання василь
Швець.

але цього ж дня у СнаУ відбувся не тільки
круглий стіл: доволі цікаво було й на першому

поверсі головного корпусу.
Кожен, хто входив у це примі-
щення, міг бачити речі, які не
щодня зустрінеш просто так.
Квадрокоптер, наприклад, - чи
часто вам доводиться бачити
цей літальний пристрій? чи
пересувну сучасну метеостан-
цію? 

найбільшу увагу відвідувачів
одразу привертав до себе чоло-
вік, що лежав на підлозі з озна-
ками насильницької смерті, а
біля нього – розкрита валіза кри-
міналіста. Тих, хто вже розхви-
лювався, поспішаємо заспокої-
ти: і не чоловік то був зовсім, а
манекен, а вся ситуація – не
більше, як демонстрація вміння
студентів юридичного факульте-
ту СнаУ проводити криміналістичну експерти-

зу. все це дійство розгорнулося в
рамках профорієнтаційної вистав-
ки, розгорнутої всіма факультета-
ми, яку цього дня відвідали учні
сумських шкіл №1, №2, №12, а
також студенти коледжу СнаУ.

Кожен факультет намагався
привернути до себе увагу різнома-

нітними цікавинками. на столах було багато
навчальної, методичної та наукової літератури
авторства науковців СнаУ. Факультет агротех-
нологій та природокористування влаштував
виставку яблук, які вирощуються у дослідних
садах студентами факультету, а також проде-
монстрував зразки рослин, які для нашого
регіону вважаються екзотичними, але теж
вирощуються на дослідних полях СнаУ - світ-
чграс, міскантус, кіноа тощо. Біолого-техноло-
гічний факультет зацікавив яскравими посібни-
ками з кінології, будівельний факультет – маке-
тами будівель, які були розроблені й виготов-
лені студентами цього факультету. Стіл інже-
нерно-технологічного факультету приваблював
перш за все хлопців, адже неможливо було
пройти, не звернувши увагу на якісні й дуже

достовірні моделі сільськогосподарської техні-
ки іноземного виробництва.

Факультет ветеринарної медицини демон-
стрував препарати, розроблені вченими
кафедри ветсанекспертизи, мікробіології, зоо-
гігієни та безпеки і якості продуктів тварин-
ництва та виготовлені на підприємстві
«Бровафарма». експозиція економістів, окрім
широко представленої літератури, приваблю-
вала погляд грошима – інсталяцією з іноземних
валют та золотих (а насправді-то шоколадних)
монеток: ну, що ж, на те вони й економісти,
щоб рахувати гроші! :) ну, а факультет харчо-
вих технологій представив зразки сухих про-
дуктів, вироблених за допомогою установки
для сушіння харчових продуктів, розробленої
науковцями цього факультету.

Спілкуючись зі школярами – відвідувачами
виставки, ми поцікавилися, чи сподобалося їм
сьогодні у СнаУ. відповіді були стверджуваль-
ними, адже виставка і справді доволі пізна-
вальна, але, крім того, старшокласники отри-
мали багато роздаткової літератури, буклетів
про факультети, які їх цікавлять найбільше. а
ще – можливість поспілкуватися зі студентами
й викладачами та отримати відповіді на питан-
ня щодо навчання у Сумському наУ�

У СНАУ говорили
про IT-технології

наука

Продовження.
Початок на стор. 1.

Доповіді у цій секції були не менш змістов-
ними й актуальними. Так, виконавчий директор
ГС "Хай-Тек офіс Україна", радник Першого
віце-прем'єр-міністра України, міністра еконо-
мічного розвитку і торгівлі України андрій
Бірюков та Координатор та експерт робочої
групи з написання документу «Цифрова
адженда України» валерій Фіщук говорили про
цифрову трансформацію держави і суспіль-
ства. напевне, багатьом цікавою видалася
доповідь завідувача секції КСУ кафедри
комп’ютерних наук Сумського державного уні-
верситету Олексія Дрозденка «Blockchain –
некомерційне застосування».

Звісно, більшості людей, що зібралися у
цьому залі, термін Blockchain відомий, але для
декого ця інформація була абсолютно новою.
Якщо ви не знали, то Blockchain – це спосіб
зберігання даних або цифровий реєстр тран-
закцій, угод, контрактів. всього, що потребує
окремого незалежного запису і, при необхід-
ності, перевірки. У блокчейні можна зберігати
дані про видані кредити,
права на власність,
порушення правил
дорожнього руху, одру-
ження. Тобто практично
про все. Головною його
відмінністю і незапереч-
ною перевагою є те, що
цей реєстр не зберіга-
ється в якомусь одному
місці. він розподілений
серед кількох сотень і
навіть тисяч комп'ютерів
у всьому світі. Будь-який
користувач цієї мережі
може мати вільний
доступ до актуальної
версії реєстру, що
робить його прозорим
абсолютно для всіх учас-
ників.

Про чат-боти як важливий елемент розвит-
ку SMART City  на прикладі SSUBagTracker
говорили магістранти Сумського державного
університету владислав Гончаренко та Євген
Письменний, про реалізацію концепції SMART
CITIES у проектах Сумського державного уні-
верситету – завідувач секції інформаційних
технологій проектування Сумського державно-
го університету віра Шендрик, а вячеслав
Москаленко – про автономний штучний інте-
лект.

Регіональний директор у Східній та
Центральній Європі агентства розвитку під-
приємництва в естонії Яан Хейнсоо поділився
досвідом своєї країни, зробивши доповідь та
тему: «е-естонія» – інноваційна платформа для
міжнародного бізнесу».

важливим моментом стало підписання
міським головою м. Суми Олександром
лисенком та виконавчим директором ГС "Хай-
Тек офіс Україна", радником Першого віце-
прем'єр-міністра України, міністра економічно-
го розвитку і торгівлі України андрієм
Бірюковим Меморандуму про співпрацю між
Hі-tech office та Сумською міською радою�

Олена МОвчан

Ми говоримо зараз не тільки  
про вирощування сільськогосподарської

продукції, а й про її переробку 
та пошук і налагодження нових ринків збуту

Сумські архітектори 
серед кращих

конкурс

наприкінці жовтня в Івано-Франківському
національному технічному університеті нафти і газу
(інституті архітектури, будівництва і туризму) від-
бувся ХХVI міжнародний огляд-конкурс дипломних
проектів випускників архітектурних вищих шкіл,
учасниками якого стали й науковці Сумського
національного аграрного університету – доктор
архітектури, професор, завідувач кафедри архітек-
тури та інженерних вишукувань, представник архі-
тектурної школи Іван височин та кандидат архітек-
тури, доцент цієї ж кафедри Дмитро Бородай.

Крім архітектурних та дизайнерських шкіл внЗ
України, участь брали польські, румунські, чеські,
словенські та інших вищі школи держав Західної
Європи.

Усього було подано близько 300 дипломних
проектів випускників 2017 року освітньо-кваліфіка-
ційних рівнів "Бакалавр", "Спеціаліст", "Магістр" у
номінаціях: "Громадські будівлі та споруди",
"Жилові будівлі", "Промислові будівлі",
"Містобуду вання", "експериментальна архітекту-
ра", "ландшафтна архітектура", "Дизайн архітек-
турного середовища" та інші.

Присутніх на Міжнародному огляді-конкурсі
було близько 500 осіб, це доктори архітектури,
професори, кандидати архітектури, доценти, стар-
ші викладачі, асистенти, аспіранти та студенти
(роботи яких подані на огляд).

експозиція виставлених робіт зайняла усю
площу хола на першому поверсі та балкони на
другому поверсі музично-драматичного театру ім.
Івана Франка.

Сумська архітектурна школа Сумського наУ
була представлена трьома роботами бакалаврів
архітектури в номінації "Громадські будівлі та спо-
руди". на кожну номінацію було рекомендовано
три дипломи І, ІІ та ІІІ ступеня.

Посаду голови журі на час проведення конкур-
су обіймав кандидат архітектури, професор, пре-
зидент національної спілки архітектури України
володимир Гусаков, до складу журі увійшло
декілька професорів та доцентів.

Рівень поданих (по кожній номінації) диплом-
них робіт розглядала там же створена комісія
(реферантура), яка й присуджувала відповідний
ступінь. Результати наших випускників-бакалаврів
архітектури виявилися такими:

Кирило лазоренко (дипломна робота
"Культурно-мистецький центр загальною площею
3000 м2 у м. Суми"), керівник – кандидат архітек-
тури, доцент артем Бородай – диплом І ступеня;

Марина Мединська (дипломна робота
"Пасажирський термінал міжнародного аеропорту
у м. Суми на 380 тис. авіаперевезень на рік"),
керівник – кандидат архітектури, доцент Дмитро
Бородай – диплом ІІ ступеня;

Юлія нежута (дипломна робота "водно-розва-
жальний центр у м. Суми"), керівник – кандидат
архітектури, доцент артем Бородай – диплом ІІ
ступеня.

Окремо від випускних дипломних робіт від-
значалися наукові праці (монографії, наукові під-
ручники та роботи, посібники з архітектури та
містобудування). Так, доктор архітектури, профе-
сор Іван височин був нагороджений грамотою у
номінації "За громадську позицію" за монографію
"Проксемічні проблеми двох укладів життя". Іван
андрійович виступив також на Міжнародній конфе-
ренції з доповіддю «Становлення архітектурної
школи на Сумщині: проблеми та перспективи».

Отже, як сказав на загальному підсумковому
засіданні Голова журі володимир Гусаков, презен-
тація Сумської вищої архітектурної школи (кафед-
ра архітектури та інженерних вишукувань) СнаУ
відбулась ефектно: дипломи  (один І ступеня та
два – ІІ ступеня) дісталися сумчанам, що говорить
про досить високий рівень підготовки випускників
будівельного факультету СнаУ та науково-педаго-
гічного складу кафедри. 

наступний Міжнародний ХХVII оглядовий кон-
курс дипломних проектів відбудеться вже у 2018
році в стінах Полтавського національного технічно-
го університету ім. Кондратюка�

Іван виСОчин

Олена МОвчан
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Захід розпочався у
Молодіжно-розважаль-
ному центрі презента-
цією «СнаУ: 40 років
розвитку», яку провели
ректор університету
володимир ладика,
проректор з науково-
педагогічної та
навчальної роботи
валерій Жмайлов та
проректор з наукової
роботи Олександр
Маслак. До речі, всі
вони теж є випускника-
ми СнаУ. ну, а хто ж
розповість про старто-
ві кроки й становлення
СнаУ краще, аніж його пер-
ший ректор Іван
Брюховецький?  Іван
Миколайович – засновник
нашого університету, а нині
почесний професор і радник
ректора, пригадав, як все
починалося, як створювався
університет – на той час ще
філіал Харківського сільсько-
господарського інституту ім.
в.в. Докучаєва, і як поїздка до
Франції допомогла йому
сформувати революційно
нове стратегічне бачення роз-
витку нашого вишу. Це зараз
слово «євроінтеграція» знайо-
ме кожному, а наприкінці 70-х
років минулого сторіччя ніхто
про таке навіть і не думав, а
вийшло так, що наш університет вже
тоді будувався і розвивався саме за
європейськими схемами.

напевне, випускникам минулих
років було цікаво дізнатися, які ж нові
спеціальності відкрилися в нашому
університеті. Переконана, що студен-
ти далеких 70-х років минулого сто-
річчя навіть уявити собі не могли, що
в нашому університеті викладати-
меться курс «Міжнародне право», та
ще й англійською мовою! З презен-
тацією двох освітніх програм, що
упродовж минулого року були від-
криті у СнаУ, виступили декан інже-
нерно-технологічного факультету
Михайло Довжик, який розповів про
освітню магістерську програму
«Точне землеробство», та декан
факультету економіки і менеджменту
наталія Строченко з презентацією
магістерської освітньої програми
«Регіональний менеджмент».

Своє захоплення від побаченого
та вдячність за все, що дав їм універ-
ситет, випускники висловлювали зі
сцени: теплі слова на адресу викла-
дачів та адміністрації, спогади про
свої студентські роки, радість від
того, що зустріч вийшла такою
дружньою й цікавою… а яскравості
заходу додали виступи універси-
тетських солістів та колективів
художньої самодіяльності.

У нашому університеті є прекрас-
на традиція закладання алей з того
чи іншого урочистого приводу. От і
сьогодні випускники разом зі студен-
тами висадили алею, яка присвячена
цій пам’ятній зустрічі, після чого
розійшлися на свої факультети, де
для них були організовані екскурсії
та спілкування зі студентами.

випускники університету – учас-
ники форуму із задоволенням діли-
лися з присутніми своїми спогадами
та враженнями. Деякі з них ми публі-
куємо сьогодні на сторінках нашого
«вісника»:

НАТАЛІя МАКАРЕНКО, випуск-
ниця 1999 року економічного
факультету:

– Так склалося, що ми з
Сумським національним аграрним
університетом – ровесники, у цьому

році відсвяткували юві-
лей. І все моє життя так
чи інакше пов’язане зі
СнаУ. Закінчивши еконо-
мічний факультет, я всту-
пила до аспірантури,
паралельно працювала у
коледжі СнаУ. У 2015
році захистила дисерта-
цію на здобуття науково-
го ступеня кандидата
економічних наук, і наразі
працюю на посаді доцен-
та кафедри статистики,
аГД та маркетингу.

чесно кажучи, ніколи
не думала, що стану
педагогом, але неймовір-
но вдячна долі, що скла-
лося саме так, що я пра-
цюю в одному з найкращих аграрних
вишів України. Особлива подяка –
моїм викладачам, а наразі вже коле-
гам, за ті знання, які вони мені пере-
дали, а також за педагогічний при-
клад та досвід. Тепер вже я працюю
з новими поколіннями студентів і
переконана, що серед них обов’язко-
во є ті, хто розвиватиме аграрну
науку і в подальшому теж прийме
педагогічну естафету у СнаУ. Як ска-
зав у своїй промові перший ректор
СнаУ Іван Миколайович
Брюховецький, це одна з сильних
сторін СнаУ – те, що свою команду
ми вирощуємо тут, в університеті.
Колишні випускники, а тепер співро-
бітники – це справжні патріоти уні-
верситету, і разом ми прагнемо зро-
бити рідний виш ще кращим.

СЕРГІй БОНдАРЬ, випускник
факультету ветеринарної медици-
ни:

– У моєму житті так сталося, що
вступив я до сільськогосподарського
інституту, а закінчив вже університет.
Хочу побажати Сумському наУ
подальшого такого ж стрімкого роз-
витку, щоб всі навіть найамбітніші
ідеї та плани втілювалися в реаль-
ність, щоб нові студенти були актив-
ними і прагнули здобувати нові знан-
ня. ветеринарна медицина Сумщини
потребує саме таких кадрів, і СнаУ –
це саме той виш, який здатен їх під-
готувати. Сучасна ветеринарна

медицина потребує вузькопро-
фільних спеціалістів – кардіоло-
гів, неврологів, хірургів тощо,
ми рухаємося вперед, і найго-
ловніше те, що ми з вами – на
одному шляху!

ОЛЕКСАНдР ОВчАРЕНКО,
випускник біолого-техноло-
гічного факультету:

– Я є засновником компанії
«Прогресивні ферми», ми пра-
цюємо над підвищенням рента-
бельності сучасних молочних
комплексів за рахунок впровад-
ження комплексних рішень у
заготівлі та експлуатації кормів,

а також впровад-
ження комплексних
рішень у покращан-
ня здоров’я та про-
дуктивності тварин.
Сьогодні, на жаль,
існує тека тенденція,
що подекуди наука
відстає від вироб-
ництва  надто швид-
ко у сучасному світі
все змінюється,
з’являються нові
технології, ІТ-рішен-
ня. але одночасно з
радістю та гордістю
за рідний виш хочу
відзначити, що саме
СнаУ – один з неба-

гатьох в Україні вишів, який прагне
того, щоб наука йшла «рука об руку»
з виробництвом.

Особисто від себе я хочу щиро
подякувати викладачам та адмініст-
рації університету за знання і той
безцінний досвід, які я тут отримав. Я
щиро вдячний викладачам, які відіг-
рали особливу роль у моєму житті, –
Раїсі Іванівні чумель, ларисі
володимирівні Бондарчук та
володимиру Івановичу ладиці.

дМИТРО САМОфАЛОВ,
випускник 2006 року агрономічно-
го факультету:

– Я – керівник фермерського
господарства, яке займається виро-
щуванням ягідної продукції. Свого
часу мені довелося зробити вибір
між вступом до аспірантури та фер-
мерством. Я віддав перевагу прак-
тичній роботі, і, переконаний, що
зробив правильно. Разом з колегами
– також випускниками нашого уні-
верситету, ми об’єднали зусилля й
почали розвивати власну справу.
наше господарство позиціонує себе
як один з виробників якісної ягідної
продукції та посадкового матеріалу
на теренах нашої області, а також
інших областей України. 

Я дуже хочу подякувати своїм
викладачам і побажати всім – і вик-
ладачам, і студентам, – великих успі-
хів, віри у себе, у свої сили. Шановні
студенти, пам’ятайте: світом прав-

лять інновації! Тож завжди будьте
попереду, не зупиняйтеся ніколи,
розвивайтеся, пізнавайте нове, впев-
нено йдіть своїм шляхом – і матиме-
те успіх!

НАдІя ІВАНИЦЬКА, випускниця
2008 року факультету економіки
та підприємництва:

– Сьогодні я працюю директором
страхової компанії, і багато хто з
присутніх у залі – і випускників СнаУ,
й викладачів сьогодні є моїми клієн-
тами. Я неймовірно рада сьогодніш-
ній зустрічі, яка дала мені можливість
зустрітися з викладачами, однокурс-
никами, поринути у спогади про свої
студентські роки… Звертаючись до
студентів, хочу побажати їм не гаяти
часу, сумлінно навчатися й здобува-
ти освіту, адже можу з впевненістю
сказати, що диплом Сумського
національного аграрного університе-
ту – це справді перепустка у само-
стійне життя, це гарантія вашого вда-
лого працевлаштування. І ще порада:
не чекайте закінчення вишу – про-
буйте працювати ще під час навчан-
ня, це реально і дуже ефективно! 

Я неймовірно вдячна викладачам,
які дали мені хорошу освіту високого
рівня, справжні реальні знання.
Звісно, що в ті часи, коли я вчилася,
ще не було стільки комп’ютерів та

комп’ютерних програм,
ми багато часу проводи-
ли у бібліотеках, за книж-
ками. Сучасним студен-
там, я вважаю, в цьому
сенсі вчитися набагато
легше, тож раджу вико-
ристовувати всі можли-
вості, що надає СнаУ.

СЕРГІй КАРПЕНКО,
випускник 1991 року
факультету механізації
сільського господарст-
ва:

– Сьогодні, слухаючи
виступ Івана Мико -
лайовича Брюховець -
кого, я пригадував ті
роки, коли тут, на місці,
де зараз розкинувся
величезний універси-

тетський комплекс, був просто сад, і
ніхто не вірив, що колись тут буде
місто-сад – саме так зараз хочеться
назвати наше університетське
містечко з його сучасними будівлями
та обладнанням. У далеких 80-х
роках ми, студенти, разом з нашими
викладачами будували корпус меха-
нізації, а потім корпус факультету
ветеринарної медицини… По закін-
ченні вишу я працював у сільському
господарстві, працював інженером-
механіком, пройшовши шлях від
інженера до керівника підприємства.
на сьогодні у структурі підприємства,
яке я очолюю, діють 4 підрозділи у
різних населених пунктах Сумської
області. 

Хочу зазначити, що, хоча немож-
ливо заперечувати роль агрохолдин-
гів, я все ж таки є прибічником роз-
витку й підтримки нашого місцевого
товаровиробника, бо саме такі, як
ми, випускники місцевих вишів, міс-
цеві аграрії, набагато більше уваги
приділяють розвитку соціальної
сфери села. Це наша земля, ми тут
живемо й працюємо. І одне з наших
найголовніших бажань – щоб якомо-
га більше місцевих спеціалістів при-
ходило до нас на роботу. Тож у моїх
господарствах проходять виробничу
практику багато випускників СнаУ, і
ми задоволені рівнем їх підготовки –
це справжні кваліфіковані фахівці. Я
хочу подякувати ректору СнаУ

володимиру Івановичу ладиці за цю
співпрацю.

ГОРдІСТЬ СНАУ – 
НАшІ ВИПУСКНИКИ:

ОльГа ТРОФІМЦева, заступник
Міністра аграрної політики з питань
євроінтеграції

анДРІЙ ЯРМаК, економіст
департаменту технічного співробіт-
ництва сільськогосподарської органі-
зації ООн (ФаО)

вІКТОР КаБанеЦь, директор
Інституту сільського господарства
Північного Сходу наан України

МиКОла СОБКО, заступник
директора Інституту сільського гос-
подарства Північного Сходу наан
України

МиКОла ШТУКІн, генеральний
директор ТОв «ворожбалатІнвест»

ОКСана ГОвОРУн, начальник
управління фітосанітарної безпеки
Головного управління Держпрод -
споживслужби у Сумській області

ОлеКСанДР ЦУПРО, директор
СІеЙТІ, ТОв UKRPARK.com

ІРина ДьЯКОнОва, директор
ннІ бізнес-технологій УаБС СумДУ,
доктор економічних наук, професор

ваСиль лОБОДа, виконавчий
директор ПраТ «Райз-Максимко»

МиКОла ЗеленСьКиЙ, дирек-
тор ПаТ «Племінний завод
«Михайлівка» лебединського району
Сумської області

анаТОлІЙ СалОГУБ, доктор сіль-
ськогосподарських наук, заступник
голови Сумської районної ради

ОлеКСанДР ОвчаРенКО, дирек-
тор ТОв «Прогресивні ферми»

СеРГІЙ КаРПенКО, директор
агрофірми «Мрія-СК, ФГ»

анТОн СІДьОРКО, директор філії
«Укрфармінг» у Сумській області

ПеТРО ТУРчин, заступник
директора департаменту агропроми-
слового розвитку Сумської обласної
державної адміністрації

ОлеКСанДР ЖУРБа, заступник
міського голови м. Суми з питань
ЖКГ

МиКОла ГРечаниченКО, дирек-
тор ПраТ «Сумський промпроект»

ОлеКСанДР ІванОв, директор
ПП «водстрой» м. Суми

ЮРІЙ МІщенКО, заступник
начальника Сумської митниці ДФС
України

анна КлЄЦОва, директор ауди-
торської фірми «Зевс» аПУ у
Сумській області

МаКСиМ вОЙТ, заступник
начальника Краснопільського Рв
УМвС України в Сумській області

Олена ДеМченКО, директор
Регіонального центру з надання без-
оплатної вторинної правової допомо-
ги у Сумській області

лІДІЯ КОнДРаШина, заступник
директора з питань сертифікації та
якості ТМ «Олівія», ПаТ «Сумський
завод продовольчих товарів» 

ОлеКСанДР БеРеЖниЙ, молод-
ший спеціаліст з розвитку постачаль-
ників фірми «Nestle Junior Agriculture
Specialist»

МаРІЯ ПОСОХОва, технолог
ПраТ «Миронівський хлібопродукт»

ОКСана ТКаченКО, інженер-тех-
нолог Fromageris Bel�

Під крилом Alma Mater
форум

Олена МОвчан

2017-й рік для Сумського національного аграрного університету – це не просто черговий кален-
дарний період: це час підводити підсумки і будувати плани на майбутнє, адже саме у 2017-му
нашому університету виповнилося 40 років. 40 років стрімкого злету, 40 років сподівань і успіхів,
подолання складнощів і втілення  найсміливіших проектів, 40 років розвитку.
Діяльність та успішність кожного навчального закладу оцінюється перш за все успіхами його
випускників. За ці 40 років 52800 молодих фахівців з дипломами СНАУ отримали путівки в життя і
можливість будувати власну кар’єру і бізнес. Наші випускники відомі далеко за межами Сумщини,
вони плідно трудяться у державних установах, підприємствах різних форм власності, але не забу-
вають про рідний університет і завжди з радістю й ностальгією повертаються до його стін. Звісно,
у круговерті життя не так просто знайти час, щоб просто приїхати до універу, поблукати доріжка-
ми його прекрасної території, побачитися з викладачами та колишніми однокурсниками, знайти
себе на фотографіях у музеї СНАУ… А ще – стати прикладом теперішнім студентам, продемон-
струвавши їм, яких висот можна досягнути, якщо ти – випускник одного з найкращих аграрних
вишів України.
Тож запрошення на форум випускників «СНАУ – крок до успішної кар’єри», який відбувся в уні-
верситеті 4 листопада 2017 року, стало приємною несподіванкою для майже 200 випускників
СНАУ та можливістю відвідати рідний університет.
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Хочеш стати інженером?
тиждень факультету

на інженерно-техноло-
гічному факультеті вже
існують усталені традиції
проведення виховних та
інформаційних заходів, як то
флеш-моби, майстер-класи
з водіння навчальних авто-
мобілів, майстер-класи від
обласної організації
червоного Хреста з надання
першої долікарняної допо-
моги потерпілим, виставка
ручних та вишиваних робіт
студентів та викладачів ІТФ,
батьківські збори першо-
курсників, але цього року
план дій збагатився новими
заходами, завдяки нефор-
мальному підходу співробіт-
ників кафедри «Охорони
праці та фізики», «ПТС» та
«Трактори і СГМ». Завдяки
новим ідеям представників цих кафедр протя-
гом тижня, тобто з 6 по 11 листопада 2017
року, наш факультет відвідали учні 10-11 класів
Сумських шкіл №1 і №9 та учні 9-10 класів
Бездрицької загальноосвітньої школи. Для них
провели ознайомчі екскурсії по навчальній базі
ІТФ, відбулися брейн-ринги та вікторини на
кращого знавця фізики, геометрії, математики.
Проводився майстер-клас з підйомно-транс-
портних механізмів та 3D-моделювання, май-
стер-клас з водіння тракторів та автомобілів з
використанням сучасних фірмових програм-
симуляторів. Школярі дізналися багато нового і
отримали масу нових незабутніх вражень,
маємо надію, що їхні сподівання вступити до
СнаУ на ІТФ здійсняться.

щире захоплення представників польської
делегації, які завітали до нашого факультету,
викликала вже традиційна виставка творчих
робіт наших студентів, викладачів та співробіт-
ників. Цього року свої вишивані твори предста-
вили наталія Борищик, Олена Семерня та
Тетяна Захарова, чудові деревяні скриньки у

техніці «декупаж» Ольга вавуліна, вироби з
дерева студенти Качур Дмитро та Яковенко
Роман. Польські науковці відмітили, як то у
наших викладачок вистачає часу і до уроків
готуватися й творити красу на полотні.

відбулося виїзне заняття з фізики для сту-
дентів 1 курсу інженерно-технологічного
факультету, у рамках якого вони ознайомилися
з особливостями роботи наукових установ на
прикладі Інституту прикладної фізики нан
України і відвідали дві наукові лабораторії. У
одній із лабораторій студенти дізналися про
призначення, особливості будови та принцип
роботи прискорювального мас-спектрометра.
За допомогою цього приладу в рамках міжна-
родних проектів МаГаТе проводиться радіовуг-
лецеве датування археологічних артефактів та
пам’яток культурної спадщини. 

Завершальним акордом тижня виховної
роботи на ІТФ були, як завжди, батьківські
збори першокурсників. Декан та його заступни-
ки ознайомили батьків з навчальним процесом,
методикою оцінювання знань, з перспективами
впровадження нових технологій у навчальний

процес, порадили, як дізна-
тися інформацію з елек-
тронного журналу про відві-
дування занять та успішність
кожного студента. Також
своїми враженнями від
навчання та закордонних
практик з присутніми поді-
лилися четвертокурсники
Максим Березняк, Давид
андросов та Богдан
Рябошапка.

Детальнішу інформацію
про події, що відбувалися
протягом тижня можна
дізнатися, завітавши на сайт
інженерно-технологічного
факультету.

Отже, ми змогли цікаво,
змістовно здійснити запла-
новані заходи, тому що сту-
денти, викладачі і співробітники інженерно-тех-

нологічного факультету – то є команда творчих,
ініціативних і креативних однодумців.

Підтвердженням тому став
флеш-моб «ІТФ у моєму
серці» у дворі інженерно-тех-
нологічного факультету, у
якому взяли участь дружна
команда студентів і виклада-
чів нашого факультету, а
також їхні друзі з інших
факультетів.

За активну участь і
неформальному підході до
проведення тижня факультету
хочеться подякувати завідува-
чам кафедр інженерно-техно-
логічного факультету – про-
фесору в.Б.Тарельнику, про-
фесору в.Ф.Яко в лє ву, доцен-
там С.М.Хурсенко, в.М.Зубку,
О.а.Саржанову, Ю.І.Се мір -
ненку, ст.викладачу
а.в.чепіж ному, та побажати
творчого натхнення і нових
ідей для наступних захо дів�

ОлеКСанДРа ПлавинСьКа

Економісти й менеджери 
продемонстрували потенціал

Тиждень факультету
економіки і менеджменту
розпочався зі студент-
ського наукового семінару
на тему «Біоекономіка:
управління та перспекти-
ви розвитку». Приємно,
що саме іноземні студен-
ти відкрили цей тиждень,
адже на факультеті навча-
ється їх найбільша кіль-
кість по університету. 

Модератором заходу
виступали студент 3 курсу
лаунус Джошуа Бака та
заступник декана по
роботі з іноземними сту-
дентами Світлана лукаш. 

З доповідями висту-
пали студенти різних кур-
сів англомовних груп. 

Другий день Тижня факультету економіки і
менеджменту виявився насиченим на події.
відбулося засідання круглого столу на тему
«Роль економічної науки в соціально-економіч-
ному розвитку суспільства». Участь у засіданні
взяли депутат Сумської міської рада Дмитро
Хандурін, директор ТРЦ «Мануфактура»
володимир лободін, директор філії Сумської
обласної дирекції ПаТ «Державний ощадний
банк України» Олег Радченко, науковці

Сумського національного
аграрного університету та

студенти.
Обговорювалися питання соціально-еконо-

мічного стану України в цілому та регіонів;
питання децентралізації та залучення інвести-
цій в регіони. актуалізувалися питання регіо-
нальної політики, логістичного розташування
регіону та залучення інвестицій, нагальної
необхідності розвитку та підтримки малого під-
приємництва. Також відбулося представлення
програми Ощадбанку – «Будуй своє», програму

підтримки малого та середнього біз-
несу.

Студенти фа куль тету економіки і

менеджменту взя -
ли активну участь у
грі «що? Де?
Коли?» на релігійну
тематику. Було
представлено 5
команд. У резуль-
таті запеклої
боротьби перемога
заслужено дістала-
ся команді 4 курсу
на чолі з капітаном
команди воло -
димиром Семою.
Кожний член
команди отримав в
дарунок Біблію з
рук о. Миколая. 

Команда-пере-
можець буде пред-

ставляти факультет на університетській грі.
Третій день Тижня факультету відзначився

спільними заходами в рамках Тижня обліково-
аналітичних дисциплін Путивльського коледжу
СнаУ. 

викладачі – завідувач кафедри економічно-
го контролю та аудиту Микола Гордієнко, заві-
дувач кафедри статистики, аГД та маркетингу
Маргарита лишенко, старший викладач кафед-
ри статистики, аГД та маркетингу Олена
Селезень та студентський актив на чолі зі сту-
дентським деканом факультету Сергієм

алексаняном взяли активну участь у заходах,
що були презентовані викладачами та студен-
тами Путивльського коледжу, а також презенту-

вали власні надбання та
досягнення.

на завершення викла-
дачі та студенти відвідали
Молчанський жіночий та
Сафронієвський монасти-
рі.

четвертий день Тижня
факультету економіки і
менеджменту приніс гран-
діозний, але цілком заслу-
жений дарунок – Гран-прі
конкурсу художньої твор-
чості першокурсників
«Зустрічайте: це ми!» у
факультету економіки і
менеджменту! 

У рамках Тижня
факультету та з нагоди
всесвітнього дня науки на

факультеті економіки і менеджменту відбулася
науково-практична конференція студентів та
аспірантів.

З вітальним словом до присутніх звернула-
ся декан факультету економіки і менеджменту
наталія Строченко, побажавши молодим
дослідникам плідної роботи, зростання в науко-
вій діяльності та нових відкриттів.

Представлені доповіді відображали актуалі-
зацію сучасних проблемних питань розвитку
малого та середнього бізнесу, застосування
нанотехнологій в сільськогосподарському
виробництві, стратегічного управління зов-
нішньоекономічною діяльністю та ін.

За підсумками конференції були відібрані
наукові доповіді, які будуть презентовані на сту-
дентській науково-практичній конференції
СнаУ. Спільна злагоджена робота науково-
професорського складу та студентів на чолі з
деканом факультету наталією Строченко доз-
волила на належному рівні презентувати здо-
бутки та продемонструвати по тен ціал розвитку
фа культету. І, як підсумок, були відзначені гра-
мотами та подяками викладачі та студенти
факультету, які своїми зусиллями та цілеспря-
мованістю роблять свій внесок у розвиток
факультету.

Також були підведені результати конкурсу
студентських робіт «Інформатика і ми», ініційо-
ваного кафедрою кібернетики та інформатики.
Переможці конкурсу отримали грамоти та цінні
дарунки�

альвІна ОРЄХОва
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«Сім з дев’яти»
проти 

«яблука Ньютона»

абітурієнту

8 листопада 2017 року кафедра охорони
праці та фізики Сумського національного
аграрного університету провела брейн-ринг
«Знавці фізики» для школярів 10-11 класів
сумських шкіл №1 та №9 (відповідальна заві-
дувач кафедри, доцент С.М.Хурсенко). Захід
відбувався у рамках проведення «Тижня ІТФ» з
метою ознайомлення майбутніх абітурієнтів з
матеріально-технічною базою інженерно-технологіч-
ного факультету, правилами вступу до внЗ, спонукання їх до
обрання фізики чи математики при складанні ЗнО. Школи були
представлені командами із 7 учнів, які прибули у супроводі своїх
вчителів фізики (школа №9 – наталія володимирівна Іванова,
школа №1 – Олександра Миколаївна Ступаченко) та вболівальни-
ків. 

Учасники команди «Сім з дев’яти» (школа №9, капітан коман-
ди – артемій алексенко) змагалися за перемогу з гідними супер-
никами з команди «Яблуко ньютона» (школа №1, капітан команди
– Євгеній чикало) протягом п’яти турів. Результати змагань у
кожному турі оцінювало журі у складі заступника декана з науко-
вої роботи О.О.Соларьова (голова журі), заступника декана з
профорієнтаційної роботи О.в.Семерні  та доцента Т.в.Хворост.
незважаючи на різнопланові й іноді не зовсім прості завдання, які
ставила перед учасниками гри ведуча брейн-рингу С.М.Хурсенко,
обидві команди продемонстрували гарні знання з фізики, працю-
вали зосереджено і злагоджено під керівництвом своїх капітанів.
У результаті з мінімальним розривом у 3 бали перемогла команда

учнів школи №9 «Сім з дев’яти» і отримала солодкий
приз. Крім того, усі учасники отримали заохочу-

вальні призи, тож ніхто не лишився без уваги.
Під час перерви між турами учасники змог-

ли не тільки підтримати свої сили гарячим
чаєм зі смачним печивом, а й відчути себе на
місці водія трактора. Такий майстер-клас з
водіння тракторів фірми CLаAS з використан-

ням сучасних фірмових програм-симуляторів
організували викладачі з кафедри «Тракторів і

сільськогосподарських машин» у складі завідувача
кафедри, доцента в.М.Зубка, старшого викладача а.в.Саєнка,
доцента в.в.Шелудченка та старшого викладача
в.М.Колодненка�

Пропозиції МОН 
щодо сертифікатів УЦОяО

(вступних іспитів)
№ Спеціальності Перелік конкурсних предметів

1 економіка Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

2 Облік і оподаткування Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

3 Фінанси, банківська справа та
страхування

Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

4 Менеджмент Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

5 Публічне управління 
та адміністрування

Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

6 Маркетинг Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

7 Підприємництво, торгівля 
та біржова діяльність

Українська мова та
література

Математика Іноземна мова або
Географія

8 Право Українська мова та
література

Історія України Математика або
Іноземна мова

9 Міжнародне право Українська мова та
література

Іноземна мова Історія України або
Математика

10 Геодезія та землеустрій Українська мова та
література

Математика Географія або
Історія України

11 екологія Українська мова та
література

Біологія Хімія або Географія

12 агрономія Українська мова та
література

Біологія Хімія або
Математика

13 Захист і карантин рослин Українська мова та
література

Біологія Хімія або
Математика

14 лісове господарство Українська мова та
література

Математика Хімія або Біологія

15 Садово-паркове господарство Українська мова та
література

Математика Хімія або Біологія

16 електроенергетика, 
електротехніка та електромеханіка

Українська мова та
література

Математика Фізика або
Іноземна мова

17 Транспортні технології Українська мова та
література

Математика Фізика або
Іноземна мова

18 агроінженерія Українська мова та
література

Математика Фізика або
Іноземна мова

19 Харчові технології Українська мова та
література

Математика Хімія або Біологія

20 архітектура та містобудування Українська мова та
література

Математика Творчий конкурс

21 Будівництво та цивільна інженерія Українська мова та
література

Математика Фізика або
Іноземна мова

22 Технологія виробництва та 
переробки продукції тваринництва

Українська мова та
література

Біологія Хімія або
Математика

23 водні біоресурси та аквакультура Українська мова та
література

Біологія Хімія або
Математика

24 ветеринарна медицина Українська мова та
література

Біологія Хімія або
Математика

25 ветеринарна гігієна, санітарія 
і експертиза

Українська мова та
література

Біологія Хімія або
Математика

Хліб та ковбаска: екскурсія на фХТ
21 листопада

2017 року до
Сумського націо-
нального аграрно-
го університету на
факультет харчо-
вих технологій
завітали студенти
4 курсу спеці-
альність «Харчові
технології» Пути -
вльського коледжу
СнаУ.

викладачі фа -
куль тету організу-
вали цікаву екс-
курсію на ТОв
«Сумська паля-
ниця», під час
якої студенти
на власні очі
побачили, як
виготовля є -
ть ся хліб
опарним та
б е з о п а р н и м
спо собом, а також
макаронні вироби.

Заступник декана з профорієнта-
ційної роботи вікторія Цигура ознайо-
мила  студентів коледжу з лаборато-
ріями  факультету харчових техноло-
гій. Під час екскурсії майбутні абітурі-
єнти побачили  відпрацювання техно-

логії виробництва
варених ковбасних
виробів в лаборатор-
них умовах студента-
ми 4 курсу спеціаліза-
ції «Тех нології збері-
гання, консервування
та переробки м’яса».

а на завершення
заступник декана з
навчальної роботи
наталія Болгова про-
вела цікаву екскурсію
на віварії�

Студенти з Глухова
відвідали СНАУ

14 листопада 2017 року згідно з планом
проведення профорієнтаційної робо-
ти факультет агротехнологій та
природокористування Сумського
наУ відвідали студенти-випуск-
ники та викладачі Глухівського
агротехнічного інституту імені
а.С. Ковпака СнаУ.

відповідальним за роботу з
Глухівським агротехнічним
інститутом доцентом кафедри
рослинництва андрієм Бутенком
була запропонована цікава програ-
ма ознайомлення з навчально-науково-
дослідною та виробничою діяльністю факуль-
тету агротехнологій та природокористування.

Зацікавила відвідувачів екс-
курсія дендрарієм, на якій сту-
денти ознайомилися з рослина-
ми, які не зустрічаються на тере-
нах Сумщини, такими, як гінкго
білоба, метасеквойя, сакура та
багато інших.

Також абітурієнти ознайоми-
лися з результатами наукової
роботи кафедри селекції та
насінництва. Завідувач цієї
кафедри, доцент віктор Оничко
презентував центр точного зем-
леробства.

наступним у програмі було
ознайомлення з діяльністю

факультету агротехнологій та природокористу-
вання й особливостями вступу випускників

коледжів до СнаУ: акцентувавши увагу
на престижності спеціальностей, за
якими навчаються студенти, виклада-
чі розповіли про спеціальності, яким
навчають на факультеті.

викладачі та студенти
Глухівського агротехнічного інститу-
ту були позитивно вражені проведе-

ною зустріччю. Результатом профорі-
єнтаційної роботи є мотивоване рішен-

ня випускників інституту продовжити
навчання на факультеті агротехнологій та

природокористування Сумського наУ�

КУ
Сумська 
Сш № 1

КУ
Сумська 
Сш № 9

Путивльський
колледж

СНАУ

Глухівський
агротехнічний

інститут
імені 

А.С. Ковпака
СНАУ
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як у СНАУ день студента святкували
свято

От ми, наприклад, вже знаємо ім’я та
прізвище студента, який у нелегкому зма-
ганні виборов цей почесний титул! А ви?
Якщо й досі не дізналися, то наш «Вісник»
вам у цьому допоможе :) Зараз будуть
названі прізвища переможців у кожній з 8
номінацій! Саме ці люди потім захищати-
муть честь СНАУ вже на міському рівні. 

День студента у Сумському національному
аграрному університеті святкувався упродовж
всього тижня з 13 по 17 листопада, але, якщо
ви думаєте, що у п’ятницю так воно все й закін-
чилося, то глибоко помиляєтеся :) У рамках
святкування на всіх факультетах нашого універ-
ситету тоді був проведений перший – факуль-
тетський етап конкурсу «Кращий студент СнаУ
- 2017».  а вже у понеділок, 20 листопада, в
залі вченої ради відбувся другий – універси-
тетський етап конкурсу.

Крім того, ректор СнаУ володимир ладика
вручив подяки за успіхи у навчанні, активну
громадську діяльність, підвищення іміджу уні-
верситету та з нагоди Дня студента Каріні
Таценко факультет агротехнологій та природо-
користування), аліні Діденко (факультет агро-
технологій та природокористування), Ірині
Обуховській (біолого-технологічний факультет),
Олександру Галушці (біолого-технологічний
факультет), Олександру Юрченку (інженерно-
технологічний факультет), владиславу
Мельниченку (інженерно-технологічний
факультет), Тетяні Зеленій (факультет харчових
технологій), Олексію Ткаченку (факультет хар-

чових технологій), Ірині Пунько (факультет
ветеринарної медицини), Юлії Сірик (факультет
ветеринарної медицини), Олександру
Гримайлу (будівельний факультет), Тетяні
Заводчик (будівельний факультет), аліні Цепух
(юридичний факультет), Інні Гримайло (юри-
дичний факультет), вікторії Сахошко (факуль-
тет економіки і менеджменту) та Олені Сіліч
(факультет економіки і менеджменту).

але подяки цього дня студенти отримали
не тільки від ректора, а й від відділу у справах
молоді та спорту Сумської міської ради. За

активну громадську позицію, успіхи у навчаль-
ній та спортивній діяльності та з нагоди Дня
студента грамотою був нагороджений віталій
Карась (інженерно-технологічний факультет), а
також Сергій алексанян (факультет
економіки і менеджменту) – за активну
громадську позицію, участь у розвитку
молодіжної політики та з нагоди Дня
студента.

Повертаючись до конкурсу
«Кращий студент СнаУ - 2017»,
зазначимо, що проводився він у
декількох номінаціях. У деяких з них
номінувалися по одному претенденту,
а деякі викликали жваву конкуренцію.
Тож журі, до складу якого увійшли про-
ректор з науково-педагогічної та
навчальної роботи валерій Жмайлов,
завідувач навчальної частини наталія

Колодненко, начальник відділу з організації
виховної роботи зі студентами Ольга Божко,
директор інформаційно-профорієнтаційного
центру Ксенія Блюмська-Данько, завідувач
кафедри фізичного виховання Сергій Хоменко,
студентський ректор Максим Калюжний та пер-
ший заступник студентського ректора, учасни-
ця минулорічного міського етапу конкурсу
«Кращий студент Сумщини» Софія Свисенко,
не завжди було легко зробити вибір на користь
того чи іншого претендента. але конкурс є кон-

курс, і переможець у кожній номінації може
бути тільки один, отже за результатами сту-
дентських самопрезентацій та рішення журі
маємо таку картину:

«Кращий студент-науковець» – Олексій
Дегтярьов, факультет агротехнологій та приро-
докористування;

«Кращий студент-спортсмен» – Каріна
Улько, будівельний факультет;

«Кращий студент-медійник» - Юрій лаврик,
факультет економіки та менеджменту;

«Кращий студент – громадський діяч» –
любов Котюк, факультет економіки та менедж-
менту;

«Кращий студент: художня самодіяльність
(вокал)» – ліна Бабіч, факультет економіки і
менеджменту;

«Кращий студент: художня самодіяльність
(хореографія)» – анна Гапонюк, факультет еко-
номіки і менеджменту;

«Кращий студент: художня самодіяльність
(оригінальний жанр)» – Дмитро Кіріченко,
факультет економіки і менеджменту;

«Кращий студент СнаУ - 2017» – Максим
Герасименко, факультет економіки і менедж-
менту.

Загалом участь у ІІ етапі конкурсу взяли 14
студентів з 4-х факультетів СнаУ. всі учасники
отримали заохочувальні грамоти та відзнаки.

ну, а ті, хто сьогодні став переможцями,
вже 30 листопада відстоюватимуть честь нашо-
го університету на міському етапі конкурсу,
який називатиметься «Кращий студент
Сумщини». Тож давайте побажаємо їм успіхів,
натхнення й високих результатів!�

«Кращий студент СНАУ - 2017»: хто ж він?
конкурс

Олена МОвчан

У Сумському національному аграрному
університеті вже стало доброю традицією
святкувати Міжнародний День студента
яскраво і не один день. Цьогоріч для студен-
тів університету була підготовлена насичена
програма заходів різного характеру.

Святкування Дня студента розпочалося 13
листопада з онлайн-конкурсу «від студента та
студентів» та І етапу конкурсної програми
«Кращий студент СнаУ». ввечері цього ж дня
був організований перегляд фільму на вели-
кому екрані.

14 листопада для студентів університету
відбувся квест «Студентські будні», під час
якого збірні команди з різних факультетів
виконували різноманітні завдання. За підсум-
ками переможцями квесту стали команди буді-
вельного факультету та біолого-технологічного
факультету. У цей же день відбувся не менш

цікавий спортивно-розважальний захід
«Студентський котел», у рамках якого відбули-
ся спортивні змагання з перетягування канату,

естафети, конкурси та розваги. а фіналом
цього атмосферного заходу було приготування
польової каші. Крім цих заходів, 14 листопада
відбулася інтелектуальна гра «що? Де? Коли?»
серед студентів, які проживають у гуртожитку.
За підсумками гри ІІІ місце виборола команда
гуртожитку №1, ІІ місце – команда гуртожитку
№3, а переможцями стала команда гуртожитку
№2.

15 листопада для  студентів проведений
тренінг «Толерантність як запорука людяності».
Тренінг проводився з метою формування
уявлення про толерантність як універсальний

принцип життя людини; вихо-
вання толерантності як особи-
стісної якості студентів. Цього
ж дня відбувся футбол між
командою «альянс СнаУ» та
збірною командою із представ-
ників студентського самовряду-
вання та профспілки. За
результатами дружньої зустрічі
перемогу здобула команда
«альянс СнаУ».

не менш насичено пройшло і 16 листопада.
У цей день відбулася розважальна гра «Хто
зверху?», яка подарувала масу позитивних

емоцій. День закінчився музично-розважаль-
ною програмою «Я – студент».

17 листопада студенти Сумського наУ
взяли участь у Student Growing Up Forum, який
відбувся у місті Харків. Під час форуму обгово-
рювалися питання стану молодіжної політики в
Україні, реформування освіти в України, зв’язок
вищої освіти і бізнесу, роль студентів у рефор-
муванні навчальних закладів і багато іншого.
Крім того, студенти СнаУ стали учасниками
лекції-дискусії на теми «Проведення прямих
таємних виборів в органи студентського само-
врядування», «Роль молоді в Україні і світі. Цілі

сталого розвитку», організаційно-діяльніс-
ної гри «нечесні вибори», лекції «Роль сту-
дентства в антикорупційній діяльності». 

20 листопада в університеті відбувся
фінал конкурсної програми «Кращий сту-
дент СнаУ». Про його результати ви також
можете прочитати на сторінках нашого
«вісника».

Фіналом святкування Міжнародного
дня студента стала зустріч студентів
СумДУ, СДПУ ім. а.С. Макаренка, СФ ХнУС
в рамках програми «від вузу до вузу». Для

гостей організований і проведений студ-квест,
розважальна гра «Хто зверху?» та екскурсія уні-
верситетом�
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2 листопада 2017 року команди «альянс
СнаУ» та «КПУ-Спартак» Класичного приватно-
го університету провели гру у Запоріжжі, роз-
почавши п’ятий тур Студліги у конференції
«Центр-Південь». У першому
таймі аграрії впевнено отрима-
ли перевагу, забивши гол у
ворота суперників.

Другий тайм став більш
вдалим для господарів поля:
вже на 70-й хвилині рахунок
став 2:1 на їх користь. але наша
команда не здавалася, і за
останні 10 хвилин капітан
команди Микита воронцов
забив два голи, принісши нашій
команді перемогу. У компенсо-
ваний час у запоріжців була
нагода врятувати нічию, але за
сумчан зіграла стійка воріт.

З рахунком 3:2 на користь
команди «альянс СнаУ» завер-
шився цей матч. Таким чином
наша команда закріплюється на другій сходин-
ці турнірної таблиці.

7 листопада 2017 року в рамках VI туру кон-
ференції «Центр-Південь» на ірпінському ста-
діоні «чемпіон» відбувся футбольний матч між
командами «альянс СнаУ» Сумського націо-
нального аграрного університету та «легпром»
Київського національного університету  техно-
логії та дизайну, яким команди закінчили осін-
ню частину чемпіонату.

У першому таймі кияни заволоділи ініціати-
вою у матчі, і декілька разів вболівальникам
сумчан таки довелося похвилюватися, але у
двох випадках команду врятував голкіпер
нашої команди Тор ноах Кваме. Ближче до
перерви біля наших воріт виникла ще одна
гостра ситуація, але вона також завершилася
нічим.

У другому таймі наша команда пожвавила-
ся і відібрала у киян ініціативу на полі. в одному
з епізодів Іван лободенко влучним ударом від-
правив м’яч у кут воріт, але голкіпер «легпро-

мівців» все ж таки зміг до нього дотягнутися, і
такого жаданого гола не вийшло. на жаль, не
вдалося забити гол у ворота суперника і
андрію Білоненку, який пробивав головою без
перешкод з 5 метрів, але не влучив по воротах.

Тож гра закінчилася з рахунком 0:0. варто
відзначити, що попри все вона була цікавою,
активною, з багатьма гострими моментами.
Обидві команди виклалися на повну, подару-
вавши глядачам безліч яскравих емоцій.

наступні матчі команди зіграють навесні. У
турнірній таблиці конференції «Центр-Південь»
наразі «альянс СнаУ» впевнено посідає ІІІ
місце. щоб втратити місце у наступному раунді
змагань, нашій команді потрібно програти
майже всі весняні матчі. Сподіваємося, що
цього не буде, віримо у перемоги наших спорт-
сменів!�

«Альянс СНАУ» вдало
завершує сезон

спорт

Олена МОвчан

Міжнародний фестиваль-конкурс дитячої
та юнацької творчості «Зірковий шанс» вже
став визнаним на Сумщині: щороку на його
сцені демонструють свою майстерність кращі
колективи нашої області. високий рівень суд-
дівства, значна конкуренція стимулюють юних
артистів викладатися по максимуму, щоб
потрапити на призове місце. 

активними учасниками конкурсу щороку
стають хореографічні колективи Сумського
національного аграрного університету. Ось і
цьогоріч «SWAYchiki» – молодші групи ансамб-
лю  сучасного бального танцю «SWAY» та
ансамбль сучасного танцю «Шарм» Сумського

наУ вдало виступили на конкурсі,
посівши призові місця. 

Так, у номінації «Бальний танець»
(вікова категорія 12-15 років)
«SWAYchiki» стали переможцями, вибо-
ровши «золото» – І місце за композиції
«Конфетті» та «Запали вогонь». У цій же
номінації (вікова категорія 8-11 років)
«SWAYchiki» посіли ІІІ місце, виконавши
джайв «Crazy Flight». Також цей колек-

тив був удостоєний спеціальної премії
Фонду «Бенефіс. Прем’єра ідей: куль-
тура, освіта, спорт, бізнес» за кращий
сценічний образ. Ця премія дає право
пільгової участі у фестивалі-конкурсі
«Amber Stars of Culture Caravan 23-
26.03.2018», який відбудеться у Польщі
та німеччині.

Дипломом за ІІ місце був нагород-
жений також і колектив сучасного
танцю «Шарм» у номінації «Стилізація

народного танцю» (вікова
категорія 16+) за виконання
композиції «Тримаю, бо
кохаю». І цей же прекрасний
колектив теж отримав спеці-
альну премію Фонду
«Бенефіс. Прем’єра ідей:
культура, освіта, спорт, біз-
нес» за інноваційний підхід
до постановки номеру.

вітаємо учасників колек-
тиву та керівників – Юрія
Сергеєва, Ксенію Блюмську-
Данько та Єлизавету
Татарченко, бажаємо подаль-
ших творчих успіхів та пере-
мог!�

«Зірковий шанс» для
«шарму» і «Свейчиків»

мистецтво

Олена МОвчан

виступ на ХІІІ фестивалі аграрної ліги Квн України, що
відбувся 23 листопада 2017 року в Житомирському націо-
нальному агроекологічному університеті, став надзвичайно
вдалим для команди Сумського національного аграрного
університету. аграрна ліга Квн  – це проект Міністерства
аграрної політики за підтримки асоціації «Квн України».
щороку фестиваль проходить у різних містах.

Серед 6 команд з різних регіонів України наші не загу-
билися й не розгубилися. на одній сцені фестиваль зібрав
«Команду а» з Житомирського національного агроекологіч-
ного університету, «люстру» з Сумського національного
аграрного університету, «УТ-1» з Таврійського державного

агротехнічного університету, м. Мелітополь, «Збірну
аграрної академії» з Полтавської державної аграрної
академії,  «Made in UNUS» з Уманського національного
університету садівництва, «Драсте» з  Харківського
національного аграрного університету ім. в.в. До ку -
чаєва.

У рамках фестивалю команди зіграли по два кон-
курси: під час візитки представляли жарти, музичні
постановки й мініатюри на тему «виставка досягнень»,
а під час імпровізації жартували на тему
«Профорієнтації представників внЗ школярів».

Підтримку в залі забезпечували викладачі й студен-
ти ЖнаеУ, житомирська молодь,  а також гості з інших
міст, які приїхали вболівати за своїх фаворитів. Крім
цього, гра транслювалася в прямому ефірі обласного
телебачення.

За результатами конкурсу «люстра» повернулася в
рідні Суми з почесним ІІ місцем. вітаємо нашу команду,
бажаємо подальших творчих здобутків!�

«Люстра» вийшла на ІІ місце
фестиваль

Олена МОвчан
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художня самодіяльність

Олена МОвчан
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40-й конкурс художньої творчо-
сті першокурсників «Зустрічайте: це
– ми!» завершився 9 листопада
2017 року яскравим гала-концертом
у Молодіжно-розважальному центрі
СнаУ. У цьому році всі ми святкува-
ли 40-річчя СнаУ, а оскільки кон-
курс проводився ще з самого
початку створення нашого вишу, то
й виходить, що він теж є ювілейним.
вже, напевне, й не перерахувати,
скільки яскравих зірок відкрилося,
скільки студентських талантів роз-
квітло на університетській сцені
саме завдяки цьому заходу!

Як зазначив проректор з науко-
во-педагогічної та навчальної робо-
ти валерій Жмайлов, студент тільки
тоді по-справжньому стає студен-
том, коли з ним відбудуться три
речі: він стане учасником конкурсу
першокурсників, відсвяткує День

студента і залишиться студентом,
ну й зрештою складе першу сесію.
Жарт, звісно, але ж пам’ятаємо, що
в кожному жарті є частка жарту, все
інше – правда! :) Тож перший етап,
а саме участь у конкурсі, наші пер-
шокурсники вже пройшли, і варто
відзначити, що зробили це вони
просто блискуче!

Яскравими зірками цього вечо-
ра стали ведучі анастасія
Комендантова і Максим
Герасименко: вільно й невимушено
почувалися на сцені, запалювали
зал своїми експромтами, робили
цікаві дотепні підводки до кожного
номеру, отримуючи просто шквал
аплодисментів та посмішок!
Програма була доволі насиченою –
більше 20 номерів різних жанрів,
але пройшов концерт, як то кажуть,
на одному диханні, – настільки
видовищними й професійними були
номери – хореографічні, вокальні,
інструментальні, настільки щирими
– емоції артистів і глядачів. До
останнього тримали інтригу: а хто ж
таки став переможцем? 

Тож, якщо ви не були цього
вечора на концерті, але хочете
дізнатися, які номери були визнані
кращими та який факультет став
переможцем, ми вам зараз і розка-
жемо.

Отже, результати конкурсу: 
У номінації «Вокал: соло»

За ІІІ місце дипломом та
подарунком нагороджується:

- владислав луцай, студент
юридичного факультету;

- анастасія Сергійчик, студентка
біолого-технологічного факультету.

За ІІ місце нагороджується:
- людмила Стадніченко, сту-

дентка факультету економіки і
менеджменту;

- Інна черненко, студентка
факультету ветеринарної медици-
ни;

А переможцями у номінації
«Вокал: соло» стали Ярослав
Пономаренко, студент юридичного
факультету, Максим Герасименко,
студент факультету економіки і
менеджменту та ліна Бабич, сту-
дентка факультету економіки і
менеджменту.

У номінації «Вокал: дует» за ІІ
місце були нагороджені студентки
факультету агротехнологій та при-
родокористування Євгенія Рубін та
Олена Пяткіна. 

А переможцями у цій номіна-
ції став дует з факультету економі-
ки і менеджменту у складі Діани
Коваленко та Тінаше Матемадомбо.

Переможцями у номінації
«Вокал: тріо» стали студентки біо-
лого-технологічного факультетк
Інна Цюх, Діана Галета та анастасія
Сергійчик.

У номінації «Сучасна хорео-
графія» ІІІ місце вибороли:

- студентки факультету агротех-
нологій та природокористування за
композицію «Хіп-хоп»;

- та студентки факультету еко-
номіки та менеджменту за компози-
цію «Хіп-хоп».

За ІІ місце були нагороджені:
- студенти юридичного факуль-

тету за композицію «Круче всех»;
- дует у складі студентів біоло-

го-технологічного факультету
Михайла Смолового та Сабіни
легуші за композицію «Зародження
людства»

А переможцями у номінації

«Сучасна хореографія» стали:
- студентки факультету

ветеринарної медицини за ком-
позицію «За лісами, горами»;

- іноземні студенти факуль-
тету економіки та менеджменту.

У номінації «Бальна хорео-
графія» за ІІ місце були наго-
роджені студенти юридичного
факультету за композицію
«віденський бал».

За І місце у цій номінації
нагородили студентів факульте-
ту агротехнологій та природоко-
ристування за композицію
«Мелодії осені».

За ІІІ місце у номінації
«Народна хореографія» були
нагороджені студенти юридич-
ного факультету за композицію
«Смерека».

За ІІ місце –
студенти біолого-

технологічного факультету за ком-
позицію «Хава нагіла».

Переможцем у номінації
«Народна хореографія» стала сту-
дентка будівельного факультету
вероніка Тодиренко за композицію
«Східний танок».

У номінації «Інструмен -
тальний жанр» за ІІ місце був
нагороджений студент будівельного
факультету андрій лева.

А переможцем у цій номінації
став Ярослав Прийменко, студент
будівельного факультету.

У номінації «Вокально-інстру-
ментальний жанр» перемогу
отримало тріо у складі студентів
факультету агротехнологій та при-
родокористування Ігоря
Пономарьова, Євгенії Рубін, Миколи
Бєліка.

У номінації «Художнє читан-
ня» за І місце були нагороджені:

- валерія Козел, студентка
факультету харчових технологій;

- владислав Московко, студент
інженерно-технологічного факуль-
тету;

- анна Жабчик, студентка буді-
вельного факультету.

У номінації «Оригінальний
жанр: КВН» за ІІІ місце була наго-
роджена команда Квн «Колишні абі-
турієнти» факультету харчових тех-
нологій.

За ІІ місце нагороджені:
- команда «Перші на відрахуван-

ня» факультету агротехнологій та
природокористування;

- команда «П’ять з плюсом»
факультету ветеринарної медицини.

А перемогу отримала команда
«Юрфаковские чаечки» юридичного
факультету.

У номінації «Оригінальний
жанр: стенд-ап» перемогу отримав
Сергій Матузка, студент будівельно-
го факультету.

У номінації «Оригінальний
жанр» за І місце за композицію
«Кубік Рубіка» був нагороджений
Ярослав Прийменко, студент буді-
вельного факультету.

У номінації «Кращий ведучий»
переможцями стали:

- студенти біолого-технологіч-
ного факультету Каріна Жук,
Максим Банько, Рустам Ярош;

- студенти факультету харчових
технологій Марк чепіжник, вадим
Працков;

- студенти факультету економіки
і менеджменту Максим
Герасименко та анастасія
Комендантова.

За активну участь у конкурсі
«Зустрічайте: це – ми!» подяка
була оголошена:

- факультету харчових техноло-
гій;

- факультету ветеринарної
медицини;

- будівельному факультету;
- інженерно-технологічному

факультету.
А переможцями конкурсу пер-

шокурсників у цьому році стали
такі факультети: 

ІІІ місце вибороли студенти біо-
лого-технологічного факультету. 

ІІ місце вибороли студенти
факультету агротехнологій та при-
родокористування.

І місце отримали студенти юри-
дичного факультету.

А диплом Гран-прі та кубок переможця
40-го конкурсу першокурсників
«Зустрічайте: це – ми!» вибороли студенти
факультету економіки та менеджменту. Крім
цього, переможці отримали сертифікат на 1000
гривень від нашого партнера – Інтернет-мага-
зину «КомпСервіс».

Організатори та учасники конкурсу
висловлюють щиру подяку за підтримку
студентських талантів нашим партнерам:
Управлінню освіти і науки Сумської облас-
ної державної адміністрації; Центру доз-
вілля молоді Сумської міської ради;
Інтернет-магазину «КомпСервіс» та ком-
панії «Global Bilgi», а також керівництву
Сумського національного аграрного уні-
верситету за сприяння у проведенні цього
неймовірного конкурсу студентської твор-
чості�

Конкурс, що відкриває нові зірки


